
PROTOKÓŁ  Nr 3/2024 
posiedzenia Komisji  Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  
 w dniu 21 sierpnia 2024 roku, godz.12.00 

 
 
Przewodnicząca Komisji  -  Agnieszka Jaworska 
Protokolant                        -  Małgorzata Dróżdż 
 
  
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie. Powitała radnych i zaproszonych gości. 
Listy obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
6 członków Komisji na ustawową liczbę 7, co stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
 

Następnie przedstawiła porządek dzienny posiedzenia: 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej - Szpital w Iłży. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w składzie 
osobowym Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym Zespole 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary 
Prezydenckiej. 

4. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja przyjęła porządek w/w 
porządek dzienny posiedzenia. 
 

 
Przystąpiono do realizacji 1 pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Powiatu w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii 
Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej. 
 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej                             
w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej Bernarda Dudek 
poinformowała, że sytuację szpitala ocenia pozytywnie, zakład ma wynik ponad pół miliona 
złotych na plusie, szczegóły znajdują się w pisemnej informacji, którą wszyscy radni 
otrzymali.   
 
Radny Marek Jarosz poinformował, że amortyzacja która w szpitalu w Iłży wynosi 
2.700.000 zł, w Pionkach 2.500.000 zł powoduje że wynik finansowy przedstawia się nieco 
lepiej.  
 
Radny Jan Siek zapytał czy NFZ za rok ubiegły zapłacił szpitalowi za nadwykonania? 
 
Główna Księgowa SPZZOZ w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary 
Prezydenckiej Maria Bielska poinformowała, że tak. Była to kwota prawie 3.700.000 zł. Za 
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rok bieżący, pierwsze półrocze 660 tys. zł, były to poradnie a nie rehabilitacja szpitalna, ZOL 
i zdrowie psychiczne.                                                                                              
 
Radny Marek Jarosz zapytał jakie są największe problemy w szpitalu, w stosunku do roku 
ubiegłego? Z jakimi oddziałami, płatnościami?  
 
Dyrektor SPZZOZ w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej 
Bernarda Dudek poinformowała, że główne problemy z jakimi boryka się w szpitalu to brak 
zapłaty za nadwykonania. Za I półrocze br. wykonanie ryczałtu jest na poziomie 106%, jest 
po wielu rozmowach, konsultacjach z NFZ z których wynika że nie ma szans żeby za to 
nadwykonanie szpital miał zapłacone. Z informacji medialnych wynika, że to za co szpitale 
mogą mieć zapłacone to porody, ale te szpitala w Pionkach nie dotyczą, ponieważ nie ma 
oddziału ginekologiczno – położniczego a jedynie poradnia.  
 
Radny Marek Jarosz zapytał, czy w szpitalu były porody? 
 
Dyrektor SPZZOZ w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej 
Bernarda Dudek poinformowała, że do 2018 roku. Potem nastąpiła likwidacja oddziału, 
ponieważ nie było żadnego porodu. Została wówczas utworzona Poradnia Ginekologiczno – 
Położnicza, na początku z bardzo małym kontraktem około 13 tys. zł. Obecnie jest on 
potrojony i są tu nadwykonania które zostały zapłacone.  
Zatem podstawowym problemem szpitala są kwestie finansowe, kwestie finansowania gdzie 
w pewnych obszarach są nadwykonania i już wiadomo że one nie zostaną zapłacone, a co za 
tym idzie konieczność ograniczania przyjmowania pacjentów, ponieważ to się wiąże ze stroną 
kosztową. Poinformowała, że np. na stacjonarnym oddziale rehabilitacji jest za ponad 300 tys. 
zł nadwykonań i już po rozmowach wiadomo że nie ma szans na ich zapłacenie. Stwierdziła, 
że patrząc tylko ekonomicznie to ten oddział powinna do końca roku zamknąć. Jednak nie 
może powiedzieć pacjentom wymagającym rehabilitacji, że ich nie przyjmie.  
Poinformowała, że obecnie wydłużają się kolejki do specjalistów. Ryczałt do lipca został 
wykonany na poziomie 94% , a zatem biorąc pod uwagę fakt iż jest sezon urlopowy i mniej 
pacjentów przychodzi na zabiegi operacyjne to takie wykonanie jest bardzo zadawalające.                
I półrocze było na poziomie 106%. Stwierdziła, że brak finansowania nadwykonań chociażby 
w ryczałcie spowoduje że będzie się ograniczała do wykonania ryczałtu do maksymalnie 102-
104%, nie więcej, ponieważ to będzie stanowiło koszt szpitala a obecna sytuacja finansowa 
nie pozwala na generowanie dodatkowych kosztów. To co obecnie można zrobić to ciąć 
koszty, chociaż to brzmi brutalnie. W roku ubiegłym, z opóźnieniem ale zapłata za 
nadwykonania była, i można było odbudować sytuację finansową zakładu. Dziś zapowiedzi 
ministra zdrowia i dyrektora NFZ są takie, że pieniędzy nie ma i szpitale muszą się 
gospodarować tym co mają. Patrząc na szpital w Pionkach to ponad 5 lat temu ryczałt wynosił 
18 mln. zł, teraz w planie jest 52 mln. zł. Jeszcze się bilansują i widać że był nadzór i kontrakt 
został wypracowany. Wszystko jest jednak związane z polityką NFZ, co będzie zapłacone, a 
co nie. Szpital w Pionkach dzięki środkom zewnętrznym się wybudował i  pokazał że jest                
w stanie wypracowywać większe pieniądze. Została jednak przez NFZ postawiona granica, 
ponieważ pieniędzy nie ma. Nie mniej jednak potrzeby społeczeństwa są i wciąż rosną, 
chociażby jeśli chodzi o opiekę długoterminową. Szpital w swoich strukturach ma ZOL z 90 
łóżkami. W kolejce oczekuje 50 osób.  Przedstawia do NFZ wyliczenia i prosi o zwiększenie 
ryczałtu, czy zwiększenie kontraktowania w danym zakresie. W odpowiedzi słyszy, że nie ma 
pieniędzy. Są zapowiedzi ministerstwa zdrowia, że w III kwartale mają ruszyć nabory 
wniosków dla szpitali powiatowych między innymi na opiekę długoterminową i poszerzenie 
bazy łóżkowej ZOL-u. Poinformowała, że bardzo jej na tym zależy, ponieważ choćby na 
ilości osób oczekujących na miejsce w ZOL-u, widać że jest duże zapotrzebowanie na takie 
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usługi. Chciałaby poszerzyć ZOL o 37 łóżek. Jest to podyktowane infrastrukturą, kubaturą 
budynku przy ul. Harcerskiej który pozostał po rehabilitacji i po oddziale wewnętrznym. 
Stwierdziła, że czekają na pieniądze z KPO. NFZ, bo też dwukrotnie przedstawiła wizję 
rozszerzenia usług placówki, jak najbardziej ją akceptuje. Jest to plan szeroko pojętej 
restrukturyzacji biorąc pod uwagę informacje dostępne na dziś, bo one są na dużym poziomie 
ogólności. Poinformowała, że są w dobrej sytuacji iż zrealizowane zostały główne inwestycje, 
a to jest bardzo istotne chociażby z punktu widzenia ISO do którego się przygotowują i 
chcieliby zdobyć certyfikat jakości, ten unijny. Pracują nad przygotowaniem się do ISO, 
oczywiście jest o proces, koszty. 
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-
finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej                        
w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 2  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie 
projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej - Szpital w Iłży. 
 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej - Szpital            
w Iłży Joanna Pionka poinformowała, że dokumenty przedstawiające sytuację 
ekonomiczno-finansową zostały radnym przekazane.  
 
Radny Marek Jarosz stwierdził, że trzeba głośno mówić o tym , że to NFZ nie płaci np. 
nadwykonań i dlatego pewnych rzeczy w szpitalu nie ma. Nadwykonania generują koszty 
którymi szpital jest obciążony.  
Następnie zapytał o największe problemy, na jakich występują oddziałach?  
 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej - Szpital            
w Iłży Joanna Pionka poinformowała, że największym problemem są oddziały zabiegowe, w 
Iłży to oddział gionekologiczno – położniczy gdzie jest i było mało pacjentek, w I półroczu 
było 50 porodów. Decyzja o przekształceniu oddziału w oddział jednego dnia była słuszna. 
Teraz czeka na ogłoszenie postępowania konkursowego w NFZ, został wysłany wniosek do 
zmiany wpisu w księdze rejestrowej wojewody. Pojawiły się już wnioski dotyczące zapłaty 
nadwykonań za drugi okres. Nie wiadomo jeszcze czy będą to tylko z funduszu medycznego 
czyli osoby niepełnosprawne i dzieci i czy to będzie 100% bo jeśli byłoby to za szpital i 
poradnie 1.094.000 zł, w ambulatoryjnej opiece specjalistycznej jest 127.000 zł. Środki na 
ZOL i rehabilitację są nie do pozyskania dlatego, że nie ma tych środków w NFZ. 
Poinformowała, że wczoraj złożony został wniosek dot. ZOZ-u. W okresie jak objęła funkcję 
dyrektora liczba deklaracji podwoiła się. Wniosek opiewał na kwotę 300 tys. zł.  
Następnie poinformowała, że największy problem jest ze zdobyciem lekarzy, poszukuje 
anestezjologów, obecnie na rynku koszt zatrudnienia lekarza to 250 zł za godzinę.  
 
Dyrektor SPZZOZ w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej 
Bernarda Dudek poinformowała, że sytuacja odnośnie pozyskiwania kadry medycznej jest 
taka sama wszędzie.  
 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej - Szpital            
w Iłży Joanna Pionka poinformowała, że wykonanie planu finansowego w szpitalu zarówno 
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w ubiegłym jak i tym roku wyniosło 108%. Jest to bardzo ważne gdyż w szpitalu pracują i 
remontują na tej samej powierzchni. W roku bieżącym rozpocznie się remont oddziału 
wewnętrznego, to będzie bardzo duże wyzwanie. Obecnie jest remontowana apteka. Czeka na 
rozstrzygnięcie przetargu na remont kotłowni w budynku przy ul. Bodzentyńskiej. 
Rozszerzane są usługi z zakresu okulistyki, laseroterapii.  
 
Radny Marek Jarosz stwierdził, że trzeba także ubiegać się o środki zewnętrzne, z KPO. 
 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej - Szpital            
w Iłży Joanna Pionka poinformowała, że słyszała iż będą bardzo wysokie kryteria oceny 
wniosków, a to oznacza że szpital musi być niezadłużony żeby móc przystąpić do takiego 
programu. Jest to jeszcze na etapie negocjacji warunków konkursu.  
Stwierdziła, że liczy na zamianę rozporządzeń, tak jak obiecała minister zdrowia na spotkaniu 
ponieważ interesuje ją kształcenie lekarzy w zakresie medycyny rodzinnej. Obecnie na 
pediatrii, anestezjologii czy podstawowej opiece jest wykazywana ilość wykonywanych 
cewnikowań u pacjentów. A jak można wykonać cewnikowanie jak nie zachodzi taka 
potrzeba. Zatem kryteria są bardzo wysokie żeby wejść w tego typu udzielanie świadczeń.  
 
Radny Krzysztof Kozera zapytał, czy szpital miał zapłacone za nadwykonania? 
 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej - Szpital            
w Iłży Joanna Pionka poinformowała, że tak. Za I kwartał za poradnię pediatryczną prawie 
98 tys. zł, za oddział pediatryczny 545 tys. zł. Za II kwartał, za oddział 645.310 zł, za 
poradnie 140 tys. zł. Są to procedury z tzw. funduszu medycznego. Rehabilitacja 
ambulatoryjna nie jest płacona.  
 
Radny Marek Jarosz zapytał o funkcjonowanie POZ-u. 
 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej - Szpital            
w Iłży Joanna Pionka poinformowała, że POZ się rozwija. O 100% jest więcej deklaracji w 
stosunku do 2021 roku.  Jest 7450 deklaracji na całą podstawową opiekę zdrowotną.  
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-
finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej - Szpital 
w Iłży. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 3  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie 
projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w składzie osobowym Rady Społecznej 
działającej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w 
Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej. 
 
Kierownik Referatu Ochrony Zdrowia Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Piotr 
Kozubek poinformował, że Radę Społeczną szpitala w Pionkach powołuje i odwołuje Rada 
Powiatu w Radomiu. Wojewoda Mazowiecki cofnął delegację Panu Andrzejowi 
Rogowskiemu a oddelegował Pana Leszka Rejmera do reprezentowania go w Radzie 
Społecznej działającej przy SPZZOZ w Pionkach. W związku z powyższym, konieczne jest 
wprowadzenie zmian w  składzie osobowym Rady Społecznej przy Samodzielnym 
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Publicznym Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii 
Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w składzie osobowym 
Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 4  pktu porządku dziennego posiedzenia – sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Radny Marcin Alot przytoczył zdarzenie które miało miejsce w Pionkach, kiedy to w upalny 
dzień zasłabł mężczyzna i zostało wezwane pogotowie. W tym czasie przejeżdżali ratownicy 
z OSP i udzielili temu poszkodowanemu pomocy. Ze względu na pewne objawy podejrzewali 
oni że nastąpił u tego człowieka udar, potrzebna była natychmiastowa specjalistyczna pomoc. 
Dwukrotnie dzwonili jeszcze na nr ratunkowy 112. Tam stwierdzono, że sprawa została 
zgłoszona i zaraz pogotowie przyjedzie. Dzwonili również na policję. Poinformował, że ten 
człowiek powoli tracił kontakt, aż w końcu zupełnie stracił go zupełnie. Leżał w pełnym 
słońcu, ratownicy sprawdzali mu puls. Przejeżdżał w tym czasie ksiądz, który chorego 
namaścił, ale ci najważniejsi czyli pogotowie nie przyjechało. Ostatecznie ratownicy 
zdecydowali się zadzwonić do JRG, przyjechały dwa wozy bojowe i zajęli się tym 
człowiekiem. Stwierdził, że nie wie czy on żyje, bo musiał już iść do pracy a człowiek 
pozostał pod opieką. Odchodząc widział, że podjechała karetka. Stwierdził, że wie iż jest 
jedna karetka ale trzeba się zastanowić jak poprawić sytuację. Ponadto przytoczył informację 
jaką otrzymał a dotyczącą sytuacji na z SOR-ze szpitala w Pionkach gdzie ratownik 
medyczny niekulturalnie odzywał się do starszej pacjentki, która się rozpłakała.  
 
Dyrektor SPZZOZ w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej 
Bernarda Dudek poinformowała, że w strukturach pionkowskiego szpitala nie ma pogotowia 
ratunkowego.  W takich sytuacjach wzywane jest pogotowie z Radomskiej Stacji Pogotowia. 
Odnośnie drugiego przypadku stwierdziła, że szpital nie ma SOR-u, jest tylko Izba Przyjęć.  
Poprosiła o bliższe dane kiedy zdarzenie miało miejsce, sprawdzi kto wówczas miał dyżur. 
Stwierdziła, że taka sytuacja nie powinna mieć miejsca. Jeśli miała to przeprasza, a 
konsekwencje służbowe wobec tej osoby zostaną wyciągnięte.  
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła 3 posiedzenie Komisji 
Zdrowia i Pomocy Społecznej o godz. 13.15. 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodnicząca Komisji 
 
Małgorzata Dróżdż                                                               / - / Agnieszka Jaworska 
 

 


